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přelom starého a  nového roku znamená pro 
většinu lidí bilancování uplynulého období, 
přání a předsevzetí do roku příštího. A je určitě 
nepsaným pravidlem, a v mém případě i povin-
ností, na závěr roku zrekapitulovat uplynulých 
dvanáct měsíců. Rok 2018 byl bohatý na udá-
losti. Zvolili jsme prezidenta republiky, v  ko-
munálních volbách nové zastupitelstvo obce 
a  oslavili jsme sté výročí založení samostatné 
republiky. Zde bych Vám jako starosta ještě jed-
nou rád poděkoval za důvěru a hlasy, které jste 
mi ve volbách dali.
Za sebe bych rozhodně chtěl říci, že já z pozi-
ce starosty vnímám nejen uplynulý rok velmi 
pozitivně. Moje úvaha směřuje především 
k  investičním akcím obce, které uplynulý rok 
přinesl a za které si dovoluji poděkovat zastu-
pitelům, kteří jim dali zelenou. Udělalo se v obci 
skutečně hodně. Dovolím si připomenout větší 

akce jako rekonstrukce mateřské školky, opravy 
místních komunikací, opravy kanalizace, opra-
vy hřbitova, demolice Besedy a další.
Rok následující bude na investiční akce ještě bo-
hatší. Přijali jsme rekordní rozpočet a jsem pře-
svědčen, že prostředky, které obec bude příš-
tí rok investovat, budou vynaloženy správným 
směrem a  budou přinášet obci zpět zajíma-
vé kapitálové i  daňové příjmy. Prioritou bude 
výstavba přísálí společenského domu Beseda, 
rozšíření kapacity mateřské školky, výstavba 
inženýrských sítí, jak pro bydlení, tak na nové 
průmyslové zóně.
A život kolem nás? Žijeme v  krásné a  plně 
funkční obci. Nadále se scházejme na kultur-
ních, sportovních či společenských akcích, 
podporujme naše děti a mládež, udržujme přá-
telské sousedské vztahy. Mým apelem, který si 
neodpustím na prahu nového roku říci je, aby-

chom si vážili více jeden druhého, abychom si 
více cenili zdraví a dobrého žití a neutápěli se 
v  mnohdy banálních strastech nebo svárech. 
A děkuji všem, kteří přispívají ke spokojenému 
životu v naší obci. 
Nyní mi dovolte Vám popřát do nového roku 
2019 na prvním místě pevné zdraví, velkou 
míru tvůrčí energie a lásky bližních. Ať do násle-
dujícího období vykročíte spokojení, ať se Vaše 
sny a všechna větší i drobná přání promění ve 
skutečnost a  jsou zaslouženou odměnou za 
všechno Vaše každodenní snažení. 
Na závěr použiji slova, která pro některé možná 
zní trochu jako klišé: „Milý roku 2019, nemusíš 
nám dát vůbec nic, jen nám, prosím, nikoho ne-
ber“. Jsem přesvědčený, že toto cítí určitě každý 
z nás. A nemohu si odpustit připomnění, pama-
tujte, že s úsměvem jde všechno lépe.
Přeji krásný nový rok.
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SLOVO STAROSTY
V každém čísle Nivnických novin popisu-
ji stav a  vývoj oprav a  investic do majetku 
obce. V tomto čísle uvedu spíše zamyšlení 
nad blízkou i vzdálenější budoucností obce. 

Na úvod bych rád uvedl několik potěšujících 
informací.
Územní plán – po téměř 2,5 letech konečně 
zastupitelstvo obdrželo ke schválení fi nální 
změnu ÚP Nivnice a  do konce února 2019 
nabude právoplatnosti. To odblokuje další 
stavební řízení, která na tomto stagnovala 
(Beseda, Dům pro seniory). Dovolím si tvrdit, 
že rok jsme ztratili. Není to jen byrokracií, ale 
i liknavostí a nedostatečnou kapacitou úřed-
níků na potřebných místech.   
Komplexní pozemkové úpravy – máme 
potvrzeno katastrálním úřadem, dne 
29.1.2019 vstoupila právoplatně v  platnost 
nová katastrální mapa, která akceptuje 
komplexní pozemkové úpravy a  tím došlo 
i k přečíslování parcel v extravilánu katastru 
Nivnice.
Stav fi nancí obce – jistě pamatujete, před 
volbami proběhla informace, že má obec 
20 mil. díru v  rozpočtu zalepenou 30 mil. 
úvěrem. Skutečnost je trochu jiná. Rok 2018 
končíme a na účtech máme téměř 50 mil. Kč. 
Takže některé zklamu, místo 20 milionové 
díry máme 20 mil. Kč uspořeno. A ano z 50 
mil. Kč na účtu je 30 mil. investiční úvěr, který 
je cíleně určen na výstavbu inženýrských sítí 
parcely Sluneční, případně na sítě průmy-
slové zóny, kde je zaručena návratnost této 
investice. 

Kam se bude ubírat naše obec?

Následující povídání berte jako zamyšlení, 
které by mělo spíše vyvolat u Vás, spíše mlad-
ších generací, zájem o rozvoj obce.
Šlágrem poslední doby je Smart city – chyt-
ré město (obec). S úsměvem beru informace 
některých starostů „my jsme smart, jdeme 
s  dobou“ - pořídí si elektro auto a  chytrou 
lavičku za 100.000,- kde si dobijete mobil 
- no to je opravdu výhra!  Preferoval bych 
spíše „Smart economy“ nebo „Smart envi-
roment“ (ekonomika a  životní prostředí). 
Uvedu příklad: instalací nového veřejného 
rozhlasu (dle dotace se to jmenuje varovný 
systém) jsme schopni provádět bezdrátově 
kontinuálně sběr mnoha informací – průto-
ky, spotřeby elektřiny, plynu i průjezdy vozi-
del atd.. To vše sledovat, pak vyhodnocovat 
a optimalizovat. Provádět opatření a regulaci 

a  tím i  výrazně spořit energie, ná-
klady i  čas. Vše musí samozřejmě 
být v rovnováze, tj. náklady, užitná 
hodnota nebo úspory (tj. pozn. pro 

ty, kteří trpí paranoiou nebo jsou z principu 
proti všemu pokroku). A s tím jde ruku v ruce 
digitalizace obce. Drobnými krůčky se ně-
kam ubíráme – banalita, platební terminál 
na obecním úřadě, v  kempu, v  obchodech 
a  jiných kontaktních místech by měla být 
samozřejmost (už se to zajišťuje). Peníze mě 
osobně dneska spíše obtěžují a brzy budou 
jen virtuálním platidlem. Něco (platidlo) při-
jde na účet, zaplatíme kartou nebo mobilem, 
i to parkoviště platíme přes sms, takže proč 
nosit nabitou „kešeni“? Ano, současná starší 
generace s tím bojuje, ale za 10 let bude ji-
nak. A chceme být na to připraveni a jít s do-
bou. Proto jsem i pro freewifi  po obci (získali 
jsme jako jedna z mála obcí dotaci WIFI4EU), 
jsem i pro pokrytí obce optikou, proto si i my-
slím, že psaní všemi deseti má být povinné 
už na dolním stupni ZŠ. Ať chceme nebo ne 
„lidově“ počítače (totální elektronizace) nás 
nemine a možná i ovládne. Pokračovat můžu 
kamerovým systémem. Osobně nemám rád, 
vidí-li všichni všechno, ale i  v tomto směru 
postupně rozšiřujeme a dimenzujeme kame-
rový systém, ten nám napomůže vysledovat 
a vyhodnotit dění na sběrných dvorech, kdo 
nám jezdí s vozíky do větrolamů s odpadem, 
případně poskytnou info při dopravních ko-
lizích na kritických místech. Jistě jde uvádět 
další, jako parkovací místa s dobíjením, místa 
pro automatizovanou úschovnu e-shopů, 
místa pro bikesharing nebo carsharing nebo 
pro zásobovací drony atd, atd. Ano, mnohým 
se to bude zdát možná trochu bláznivé, ale 
za posledních 30 let doba technicky tak po-
kročila, že výše uvedené je už dnes mnohde 
samozřejmostí.
Add. Smart – enviroment (životní prostředí)? 
To je taky hezká kapitola. Střípek z této pro-
blematiky - např. zadržování vod v  krajině. 
Několikero planých jednání s Povodím Mora-
vy, o vyčištění a vývozu koryta - marná řeč, 
jen odklady a  přitom je to ze zákona jejich 
povinnost. Naplano vycházejí i  návrhy na 
zádrže – slepá ramena, kde náklady jsou ne-
úměrná užitku. Ani návrh obce realizovat ně-
kolik kaskád na toku Nivničky v rámci revita-
lizace Nivničky není údajně možné a není to 
dotováno. Přitom vytvoření několika kaskád 
vytváří tůně před a pod kaskádou a vody tak 
zůstává více a déle v řečišti. Podobně bídné 
je to s podporou zachytávání dešťových vod 
(pokud nějaká bude). Ano, jsem pro retenční 
nádrže a využití dešťových vod, ale očekával 
bych výraznější dotační podporu. I tímto je 

nutné se zabývat, dílčí kroky podnikáme – 
parkovací místa řešíme zasakovací dlažbou, 
škola, sportovní hala a  další rozlehlejší ob-
jekty stojí za promyšlení, jak vodu uskladnit, 
využít a nepouštět do kanalizace.  
A z jiného soudku, v rámci komplexních po-
zemkových úprav jsou navrženy biokoridory, 
erozní opatření, mokřady, průlehy, nespočet 
nových větrolamů, ale podpora státu na re-
alizaci je bídná. Dle informací pozemkového 
úřadu nemají peníze ani na projekty, natož 
na realizace. I v této oblasti je potenciál, kte-
rý bychom měli brát v úvahu. Samostatnou 
kapitolou je zemědělství, honba za výnosy 
devastuje krajinu, soukromé lesy se stávají 
jen nástrojem výdělku, ale následné zalesně-
ní se fl áká. Odpady a odpadové hospodářství 
hovoří o ukončení skládkování, přitom kapa-
city spaloven nejsou dostatečné. A koncepce 
nakládání s odpady na úrovni ORP i kraje je 
v děravých plenkách.

Jak bude vypadat naše obec za 10, 20 let?  

Pracujeme na projektu „Vize Nivnice 2030“. 
Možná to zní směle, ale obec potřebuje mít 
nějakou vizi - představu, kde vzniknou nové 
komunikace, chodníky, objekty, lávky, hřiště, 
atrakce, odpočivadla, parkoviště, výsadby, 
jak se změní veřejné prostory, mobiliář a jiné, 
třeba i designové prvky. 
Vyjdeme-li z plánu rozvoje obce, který je do 
roku 2023 (i když jej splníme již v roce 2020) 
pak máme dobrý základ – Beseda, dům se-
niorů, bytový dům „Plitvice“, sportovní areál, 
relax centrum, „Rajčovna“, dům služeb, škol-
ka, komunikace atd., zamysleme se nad dal-
ším potřebným, užitečným, ale i designovým 
nebo nadčasovým. 
Potenciál i rezervy máme opravdu velké pří-
kladem uvádím: pečovatelský dům, knihov-
na, galerie, úpravy veřejných prostor, lávky, 
odpočivadla, mola, kaskády, rybníky, stezky, 
přístavba sport haly – zápasníci, hala bad-
minton, tržiště, ekofarma, volnočasový areál, 
úpravy školního nádvoří i atletického stadio-
nu, škola, kluziště, Nivnická riviéra - brouzda-
liště, tobogány, stromová stezka, lesopark 
Dluhošiny, vyhlídka u  kaple, komunikace 
a další prvky mobiliáře, zeleně atd, atd. 
Nutné je shromáždit myšlenky a nápady. Ob-
racím se tedy na Vás občany o sdělení nebo 
zaslání svých představ co by bylo potřebné, 
užitečné nebo jen hezké. Přestože, se podařil 
kus práce, stále máme co zlepšovat.
Žijeme v krásném kraji a krásné obci, važme 
si toho, chraňme si to a rozvíjejme.     
Přeji Vám všem příjemné probuzení po zim-
ním spánku a krásný nastávající jarní čas.

Miroslav Vykydal, starosta 
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MATRIKA 2018
Počet občanů k  1. 1. 2019  je 
3357 z  toho dětí do 15 let je 
562 a dospělých 2795.
Do obce se přihlásilo 42 obča-
nů, odhlásilo se 51 občanů. 
Bylo přiděleno 7 čísel novo-
stavbám.

Sňatky

17 z toho 3 s cizincem - 9 ob-

čanských a 8 církevních

Jubilanti

80 let oslavilo 16 občanů
90 let oslavili 3 občané
50 let společného života oslavi-
lo 10 manželských párů 
60 let společného života oslavi-
ly dva manželské páry

Narození

Narodilo se 37 dětí - 18 dívek 

a 19 hochů

Švajdová Sofi e
Klímek Jakub
Hladiš Josef
Kolářová Isabela
Boris Claudia Madison
Halžíková Petra
Trtek Daniel
Beníčková Daniela
Kučera Radovan
Michalec Oliver
Štipčáková Emma
Orgoňová Barbora
Smítalová Ema
Kudláček Filip
Kotková Rozálie
Miklášová Adéla
Ježek Adam
Stojaspal Václav
Volný Kamil
Lukešová Lucie
Bartončíková Eliška
Pešek Adam
Drobný Šimon
Maňák Dominik
Daněk Oliver

Výmola Michal
Formánková Laura
Málková Gabriela
Večeřová Michaela
Matějka Marek
Hladišová Běla
Štafová Magdaléna
Vlk Filip
Fantura Lukáš
Macková Vendula
Janča Eliáš
Matúš Marián

Úmrtí

Zemřelo 40 občanů - 17 žen 

a 23 mužů

Soukeník František, 75 let
Šimečková Anežka, 89 let
Smetanová Anežka, 87 let
Dvořáček Petr, 53 let
Hladiš Stanislav, 73 let
Plášková Lenka, 45 let
Straňáková Marie, 98 let
Bršlicová Marie, 82 let
Trtková Marie, 79 let
Juřena Josef, 63 let
Lukeš František, 83 let

Petro Rudolf, 76 let
Smetana Josef, 88 let
Slinták Antonín, 71 let
Kment Miloš, 74 let
Velecká Zdenka, 66 let
Zálešák František, 49 let
Kročová Růžena, 81 let
Kapsová Marie, 64 let
Janča Šimon, 87 let
Stojaspalová Jarmila, 60 let
Mimochodek Štěpán, 74 let
Šiková Marie, 85 let
Smetanová Marie, 83 let
Leška Zdeněk, 57 let
Bača Ladislav, 59 let
Bršlica Josef, 80 let
Bradáčová Anna, 95 let
Blaha Ladislav, 80 let
Májek Josef, 86 let
Kachník František, 88 let
Postupková Marie, 79 let
Bartek Karel, 79 let
Slinták František, 77 let
Gottfriedová Ludmila, 88 let
Mahdal Josef, 67 let
Smetanová Marie, 70 let
Vavřík Josef, 76 let
Mikulcová Marie, 67 let
Brulík Jan, 95 let

ka

Předběžný přehled plánovaných sportovních, společenských akcí a událostí:
02. 3. Fašanková obchůzka po obci
07. 3. Čaj o páté (SD Beseda)
12. 3. Výroční schůze SPCCH (SD Beseda)
16. 3. Ochutnávka houbových specialit a košt hub (SD 

Beseda)
19.-21.3. Bazar dětského oblečení (SD Beseda)
28. 3. Položení kytice u sochy J. A. Komenského
30. 3. VIII. Košt slivovice (SD Beseda)
30. 3. Ukliďme Česko – Nivnici
04. 4. Čaj o páté (SD Beseda)
06. 4. Vandrácká padesátka

25. 4. Pietní akt k výročí osvobození obce
26. 4. Výročí osvobození obce
27. 4. Gulášování s kytarou (Nivnická riviéra)
28.4. 17:00 Prase – divadelní komedie 
30. 4. Pálení čarodějnic (náměstíčko)
01. 5. Jarní trhy (sportovní areál)
04. 5. Staň se fl oristou – soutěž (SD Beseda)
04. 5. Orelské atletické závody (areál J. Stojana)
08. 5. Jarmark (SD Beseda)
16. 5. Čaj o páté (SD Beseda)
17.-19. 5. Sraz Jeep Wrangler  (Nivnická Riviéra)
18. 5. MTB 50 (Sportovní areál)
19. 5. První sv. přijímání (farnost)
24. 5. Májová veselice s polonézou deváťáků (SD Beseda)

Akce může být z organizačních nebo technických důvodů 
přesunuta popřípadě zrušena. Podrobnější informace o nich 
budou zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase!
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Porovnanie tradičných zvykov a obyčajov 
v spriatelených obciach Jablonka a Nivnice

SOUTĚŽ  

je název probíhajícího projektu, v rámci které-
ho jsme se 29. 12. 2018 zúčastnili v  Jablonce 
akce s názvem „Naše – Vaše Vianoce“.  Akce to 
byla velmi zdařilá. Celé odpoledne nám k po-
slechu i tanci hrála skupina KOŽKÁRI a MONEY 
BAND. O zabíjačkové dobroty se postarala obec 
Jablonka i obec Nivnice, a tak jsme mohli po-
rovnat, jak chutná zabíjačka z obou stran hra-
nice. Starostka Anička nám navařila výbornou 
vánoční kapustnicu a starosta Mirek oblíbenou 
nivnickou kyselicu. Odjížděli jsme s přáním, ať 
se celé obci Jablonka daří i  v roce 2019 a  sta-
rosta Nivnice předal starostce Jablonce krásnou 
a neobvyklou PF-ku .      

místostarostka 

V minulém čísle 6/2018, str. 24 jsme vyhlásili „Vánoční soutěž 
pro děti – namaluj vánoční stromeček“, která končila koncem 
ledna. Toto jsou výherci pastelek a  malého překvapení. Sá-
rince i Kubíkovi blahopřejeme 

u

místostarostka k

Naše – Vaše VianoceNaše – Vaše Vianoce

PF od starosty Nivnice starostce Jablonky
PF od starosty Nivnice starostce Jablonky

Nivničané v JablonceNivničané v Jablonce

Skupina Money Band
Skupina Money Band

Zabijačkové dobrotyZabijačkové dobroty

žž 
mm
áá-
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Čaj o páté
Je to k nevíře, ale už od října 2015 se měsíc co 
měsíc (kromě prázdnin) schází naši senioři na 
ČAJI O PÁTÉ. Prosincový čaj se nesl v  duchu 
Vánoc. Paní Uhrová spolu s Nikou a Klárkou si 
připravily povídání o  Vánocích, jeho zvycích, 
obyčejích, nechyběly známé i méně známé vá-
noční básně a celé povídání doplnily krásnými 
skladbami. Na závěr pak zahrály koledy, které si 
s nimi mohli všichni zazpívat.
V lednu naše seniory přišel přivítat starosta 
obce M. Vykydal i s místostarostkou. M. Komán-
kovou. Byla to vlastně beseda o naší obci, co vše 
se vybudovalo, podařilo zrealizovat, ale taky co 
nás čeká, co se připravuje. Všechny následné 
dotazy byly pak uspokojivě zodpovězeny.
A v  únoru přišly do Besedy děti z  Misijního 
klubka a  přítomným zahrály pohádku o  moc 
hodné Marušce, její strašlivě zlobivé nevlastní 
sestře a ještě zlejší maceše. Vy, co jste tu nebyli, 
poznáte, jakou pohádku hráli?  Herci i jejich ve-
doucí Anička a Renča nakonec sklidili zaslouže-
ný obrovský potlesk.
A co vás čeká dál? Možná zatančí roztleská-
vačky nebo country, může zahrát Dechoveč-
ka, případně zastepují stepařky, třeba se něco 
zajímavého dozvíte, anebo si jen tak „pobese-
dujete“….. nechte se překvapit a přijďte na čaj 
o páté

NIVNICKÉ HODY – VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ
Na HODY plánujeme uskutečnit výstavu z fotografi í, které jste vyfotili Vy!!!  Prosíme 

o dodání maximálně 15 fotografi í (zajímavé, krásné, top, prostě ty, co se nejlépe po-

vedly nebo je máte nejraději) o rozměru cca A4.  Prosíme o dodání fotek i se jménem 

nejpozději do 27. 8. 2019 na OÚ nebo do SD Beseda. Děkujeme!

o páté
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Dětský karneval 
V neděli 3. 2. 2019 jsme pořádali jako každý rok 
tradiční Dětský karneval.
Necelá stovka dětí v pohádkových postavičkách 
a jiných maskách se přišla vydovádět  při hezkých 
písničkách, které si pro ně připravil DJ TRNKA – 
tedy Pavel Lysoněk. A nepřišel sám, přivedl s se-
bou dva úžasné klauny, Terku a Vendulku. K písnič-
kám přidali i zábavné soutěže, při kterých byly děti 
odměněny různými dobrotami.
Během programu, pod vedením Zuzky Šobáňové 
a  Vaška Jahody, předvedly malé roztleskávačky 
svou skladbičku.
Nejenom dobrou zábavu jsme pro děti přichystali, 
ale i spoustu hraček a jiné dárky a dobroty. Proto 
bychom rádi touto cestou poděkovali všem spon-
zorům, kteří nám jakýmkoliv způsobem na tyto 
dárky přispěli.
Věříme, že všem, kteří náš karneval navštívili, jsme 
zpříjemnili nedělní odpoledne.

 Za oddíl RT   J.K. Za oddíl RT   J.K.J.K.
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Dovolená na jachtě s kapitánem  
Jako kluk jsem měl sen. Sen jezdit na lodi po 
mořích a oceánech. Kdykoliv jsem se dostal 
k  moři, díval jsem se zasněně na každou 
loď plující v  dálce a  představoval jsem si, 
že se na ní vezu někam do dalekých krajů. 
Rok 1989 přinesl spoustu nových možností 
a jedna z nich byla udělat si kapitánský prů-
kaz. A ten jsem v roce 1999 získal.
Za dvacet let jsem naplul tisíce námoř-
ních mil a  strávil mnoho týdnů na moři. 

Charitní dům sv. Andělů strážných 

V letošním roce znovu přišla nabídka zapojit 
naše klienty do projektu Českého rozhlasu 
– Ježíškova vnoučata. Obešli jsme všechny 
obyvatele a ptali se jich na nesplněná přání, 
potřeby, sny. Pan B. si přál ještě jednou na-
vštívit stadion FC Slovácka na zápas Sparty 
nebo Slovácka. Všichni ostatní chtěli nové 
nohy, lepší zdraví, pohodu v  rodině. Nic 
nepotřebují, všechno v životě už dostali. Vy-
myslet něco, co by jim udělalo radost nebo 
co potřebují bylo tedy na nás. S přáním 
pana B. jsme se obrátili na rodinu a vzali si 
je za své. Ostatní přání jsme posílali Františ-
kovi. Mail jsem zaslala v úterý a už ve čtvrtek 
mi byl doručen seznam dárců pro všechny 
přihlášené klienty. Dárce jsem kontaktovala 
a domluvila s nimi, jak budou balíčky pře-
dávat. Většina dárců pochází z Čech, proto 
dárky pošlou poštou. 

Ježíškova vnoučata v Nivnici 

Ještě jsme přemýšleli, co by všem klien-
tům udělalo dlouhodobě radost. Canis-
terapie měla obrovský úspěch, ale s ohle-
dem na okolnosti ji nemůžeme mít tak 
často, jak bychom chtěli. Spolupracovnice 
navrhly oslovit místní klub psíčkařů – Punťa 
klub. Slovo dalo slovo a domluvili jsme prv-
ní návštěvu v charitním domě. Přišli dospělí 
i děti, přivedli psíky malé i větší, čistokrev-
né i  pouliční. Klienti si pejsky pohladili, 
pochovali, nakrmili.  I ti na lůžku si přišli 
na své. Není to sice profesionální terapie, 
ale má stejné účinky. Zjišťovala jsem pak 
reakce našich klientů i členů klubu a obě 
strany byly spokojené. Je fajn, že jsou 
v  místě a  budou nás moci pravidelně 
navštěvovat. Už u  nás byli dvakrát 
a spolupráce se teprve rozjíždí. 

J.Kubáňová

spělí 
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Abych získal zkušenosti, seznámil jsem se 
s lidmi, kteří měli už něco za sebou (mnozí 
z  nich i  cesty přes Atlantik) a  jezdil jsem 
s nimi na závody do Chorvatska. Tyto zá-
vody se konají brzy na jaře, často za ob-
tížných podmínek jako je zima, déšť, jízda 
v noci, metrové vlny, silný vítr. Tady jsem 
získal zkušenosti k nezaplacení. Neskrom-
ně přiznávám, že jsem byl ve vítězné po-
sádce v roce 2005 ve tří etapovém závodu 
Zadar – Vis – Lastovo a  zpět. Byl to nád-

herný pocit. Toto k mým 
začátkům a závodění. 
Nejčastěji jezdím samo-
zřejmě do Chorvatska. V 
letních měsících jsou láka-
vé pěkné dny plné slunce, 
teplé a  klidné moře, které 
přímo vybízí ke koupá-
ní. Chorvatsko má jednu 
z  nejčistších vod na světě, 
to kvůli vysokému obsahu 
soli. Jeho pobřeží a ostrovy 
jsou velmi členité, takže se 
dá vždy najít pěkná zátoka, 

do některých se lidé pěšky ani nedostanou. 
A staré vesničky na ostrovech mají také svo-
je kouzlo, stejně jako delfíni, které můžete 
pozorovat přímo z paluby.
Teď něco o lodích.
Myslím si, že Chorvatsko má vypracovaný 
nejlepší systém a zázemí na pronájem lodí. 
Jachta se pronajímá většinou na týden.  
Lodě jsou různě velké (10 – 16 metrů) pro 
2 – 12 lidí. Kromě několika kajut na spaní 
je na ní vybavená kuchyň s  lednicí, plyno-
vým sporákem a troubou, záchod a sprcha 
jsou samozřejmostí. Připomíná to obytný 
karavan. Cena pronájmu jachty je pohybli-
vá a odvíjí se od velikosti lodi, termínu pro-
nájmu a  je srovnatelná s  dovolenou např. 
v apartmánu.
Proč to píšu? Jachting umožňuje člověku 
prožít nevšední dovolenou, která dříve byla 
pro mnoho lidí nedostupná, ale dnes je do-
stupná téměř každému. Kdyby měl někdo 

zájem, tak mě může kontaktovat a  rád 

vše vysvětlím podrobněji.

KONTAKT: Ivan Bartoš tel: 604 516 981, bar-
tosivan@seznam.cz

ý
Zadar – Vis – La
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Tak máme za sebou už 4. ročník zabí-
jačkového hodování. Počasí letos odpoví-
dalo měsíci únoru a atmosféře domácích 
zabíjaček. Zimu jsme ale mohli „zahnat“ 
výborným svařáčkem od hasičů, kvalitním 
grogem nebo jen horkým čajem, který va-
řily „holky z  obce“. No a  protože slivovice 
je prostě slivovice a navíc z rukou starosty 
chutnala obzvláště .

Hlad jsme ukojili výbornými zabíjačko-
vými specialitami – polévkou „obarovicou“, 
pečeným jelítkem či jitrničkou. Ochutnat 
jsme mohli i zabíjačkový talíř, na kterém bylo 
„od každého něco“ – ovar, játra, jazyk. Kdo 
maso moc nemusí, mohl ochutnat výtečné 
brambůrkové spirálky a  jako zákusek 
jsme si mohli dát trdelník, který byl vý-
borný ke kafíčku.

K tomu všemu nám tancovali, zpí-
vali a hráli country skupina Hurikánek, 
děti z mateřské školky, kytaristé, De-
chovečka mladých a  nezapomenu-
telná skupina MONEY BAND. 

Tak příští rok zase na viděnou na 
5. ročníku Zabíjačkového hodování.
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Zabijačkové hody (9.2.)
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250 g hladké mouky, 50 g cukru krupice, 
špetka soli, 50 g másla, 2 žloutky, 2 lžíce 
rumu, 5 lžic zakysané smetany, olej, mouč-
kový a vanilinový cukr na obalení

Postup: 

Mouku smícháme napřed se suchými su-
rovinami a  potom přidáme žloutky, zaky-
sanou smetanu, máslo, rum a vypracujeme 

Boží milosti 

těsto. Na půl hodiny ho dáme přikryté utěr-
kou odpočinout do ledničky.
Na vále vyválíme těsto válečkem na nudle 
na cca 3–4 mm placku. Vykrajujeme rádýl-
kem obdélníčky, které uprostřed 2× proříz-
neme. Můžeme i vytvarovat mašličky či jiné 
tvary.
Jednotlivé kousky dáme smažit postupně 
do vysoké vrstvy oleje, při smažení se trochu 

n a fo u k n o u . 
Po zhnědnutí 
rychle vyndá-
váme a  po-
kládáme na 
savý papír, abychom se zbavili oleje.
Ještě za tepla obalujeme v  moučkovém 
cukru rozmíchaném s vanilinovým cukrem. 
Dobrou chuť!
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA a MATEŘSKÁ ŠKOLA J.A.K.

Po vánočních svátcích jsme ve školce s radostí přivíta-
li sníh! Protože v zimě, a hlavně ve sněhu, se dá dělat 
hodně věcí! Nejdřív je to samozřejmě první sníh. Nej-
prve jsme odborně zkoumali jeho kvalitu, tedy lido-
vě řečeno, jestli se z  něho dá udělat sněhulák nebo 
ne. No, popravdě, i když se z něho třeba koule dělat 
nedaly, nasypat ho kamarádovi za krk byla taky velká 
legrace…tedy někdy, a ne pro každého. Pro paní uči-
telky skoro nikdy. 
Ale dělání koulí byla radost pro všechny! Každá třída 
si udělala několik sněhuláků a nejraději jsme je dělali 
všichni spolu dohromady. Jednou se taky stalo, že na 
Lucinku přišel venku velký hlad a dostala chuť na sně-
hulákův nos. Tak mu ho trošku „vymodelovala“ vlast-
ními zoubky. 
A taky jsme se učili, co máme dělat, když je nám venku 
zima. Ano, už to víme. Teple se oblékat, a hlavně si vzít 
ven čepici, rukavice a šálu. Ale kdepak se takové věci 
berou? To byla velká záhada. Nakonec jsme zjistili, že 
nejlepší je uplést si je z vlny. Myslíte si, že je to práce 
pro „ovčí babičku“? Kdepak! To jsme zvládli taky! Stačil 
nám k tomu pletací mlýnek a domluvit se na spoluprá-
ci. Upletli jsme si slušivý tunel na krk.
No a kouzelník? Ten byl přece za odměnu, že nosíme 
radost do světa.

Za kolektiv MŠ  Marie Vaculová

27. listopadu navštívila prvňáčky královna z Krá-
lovství příběhů a pohádek. Přesvědčila se, že jsou 
to velmi šikovné a učenlivé děti, a tak jim s rados-
tí předala Slabikáře a 1. zlatý klíč od brány.

I KDYŽ JE VŠUDE ZIMA, VE ŠKOLCE JE POŘÁD PRÍMA

SLAVNOST SLABIKÁŘE V 1. TŘÍDĚ

E POŘÁD PRÍMA

áŠ  Marie VaculovááZa kolektiv MŠektiv MŠ

w w w n i v n i c e c z

tí předala Slabikáře a 1. zlatý klíč od brány.íč od brá
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Ve čtvrtek 6. prosince se konaly 
tradiční závody ve skoku vysokém, 
které měly pro naše závodníky stří-
brný punc. Soutěže se účastnily 
školy ze Strání, Uherského Ostro-
hu, Dolního Němčí, Nivnice a Podo-
lie (SK). Proto tyto závody můžeme 
označit také jako mezinárodní. Ská-
kalo se o  originální broušené vázy 
z místních skláren. Adriana Trtková 
obsadila 2. místo v ml. žačkách, Me-
lanie Nováková skončila také na 2. 
místě ve st. žačkách a do třetice vše-
ho dobrého Martin Zálešák obsadil 
2. místo v ml. žácích a Prokop Škra-
bálek 4. místo ve st. žácích.

V pondělí 10. prosince vyrazilo 46 žáků 7. – 9. ročníku do Vídně. 
Prvním cílem bylo sídlo OSN, kde byla k vidění i Nobelova cena 
za mír. Následovala prohlídka Vídně, která začala u  Dómu sv. 
Štěpána, pokračovala pak kolem Albertina a Hofburgu až k rad-
nici, kde se nám velmi líbily vánoční trhy. Všechno bylo krásně 
nazdobené a svítilo. Výlet se nám líbil.

STRAŇANSKÁ LAŤKA

VÍDEŇ  Vánoční koncert  skupiny Wild Sticks  

Středověká hostina ve 4. B

-
. 
-
l
-

nazdobené a svítilo. Výlet se nám líbil.

Vánoční koncert  skupppinyyyy Wild Sticks  

Středověká hostina ve 4 B

w w w n i v n i c e c z

Středověká hostina ve 44.. BBB
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Kdo chtěl zažít neobyčejné oka-
mžiky v  obyčejný pracovní den, 
mohl v úterý 11. prosince zavítat 
do SD Beseda. Hosté se mohli 
zaposlouchat do líbivých hlásků 
školního sboru, který byl oboha-
cen o  tóny hudebních nástrojů. 
Kromě hudební produkce na 
přítomné čekal bohatý prodej 
ručně vyráběných výrobků. Dě-
kujeme všem za podporu a věří-
me, že prostřednictvím této akce 
jsme mohli zachytit přicházející 
kouzlo Vánoc. 

Žák 9. třídy – David Sto-
jaspal – se probojoval do 
regionálního fi nále sou-
těže Hledáme nejlepšího 
mladého chemika ČR, 
které proběhlo v  labora-
tořích SPŠ Otrokovice. 
Soutěžilo se v  praktic-
kých chemických do-
vednostech. Po splnění nelehkého laboratorního 
úkolu se David umístil na vynikajícím 6. místě. Od-
měnou pro 30 fi nalistů byla zajímavá exkurze do 
fi rmy Continental Barum s. r. o.
Gratulujeme!

Všechny soutěžní perníky byly svým způsobem zajímavé, proto byly 
stanoveny kategorie a v nich vítězové: 
v kategorii Stavba roku zvítězila 8. A 
v kategorii O nejbarevnější perník zvítězila 6. A 
v kategorii Hvězdného maskování zvítězila 7. B 
v kategorii Pohádkové kulisy fi lmového studia zvítězila 6. B
v kategorii Tradiční krajkové zdobení zvítězila 8. B
v kategorii Zachráněné stavby zvítězila 9. třída
v kategorii O nejvánočnější perník zvítězila 8. A
Všem gratulujeme a přejeme hodně zdaru při dalším pečení a zdo-
bení perníků.

Zájemci o lyžování z 6. – 9. ročníku se zúčastnili v úterý 29. 
ledna zájezdu do lyžařského areálu Kyčerka. Počasí bylo pří-
znivé, sněhu dostatek, všichni byli spokojeni.

VÁNOČNÍ KONCERT ŠKOLNÍHO PĚVECKÉHO SBORU MLADÝ CHEMIK 

PERNÍK – PEČEME, ZDOBÍME, SOUTĚŽÍME!!! KYČERKA

g j p j p p
bení perníků.
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Rozhovor s paní PhDr. Šárkou MIKESKOVOU, 
ředitelkou ZŠ a MŠ J. A. Komenského Nivnice

Dobrý den, paní ředitelko, naši čtenáři Niv-

nických novin by se rádi s Vámi blíže sezná-

mili. Přivítali jsme Vás v září minulého roku 

ve Vaší náročné funkci. Můžete nám o sobě 

říci něco bližšího, o Vášem karierním postu-

pu, rodině, Vašich zálibách?

Dobrý den, pane redaktore, vítám Vás u nás ve 
škole a  než začnu odpovídat na Vaše otázky, 
ráda bych co nejsrdečněji pozdravila všechny 
obyvatele v  Nivnici a  poděkovala jim za vel-
mi milé přijetí, kterého se mi po příchodu do 
Nivnice dostalo. Podpora, důvěra a  úcta jsou 
základní stavební kameny všech dobře fun-
gujících vztahů a  jsem ráda, že jsem je tady 
v Nivnici našla, ba dokonce je vnímám s ubíha-
jícím časem stále silněji. Je posilující pracovat 
a vědět, že si okolí Vašeho vynaloženého úsilí 
cení. Práce ve školství je skutečně nelehká. 
Je to především každodenní setkávání se se 
spoustou lidí a je známo, že práce s lidmi patří 
k těm nejtěžším. Když to ale všechno funguje, 
když si lidé naslouchají a pomáhají si, je možné 
dokázat spoustu krásných věcí, těšit se z nich 
a přinášet potěšení jiným. Úsměv, povzbuzení 
a  ocenění práce pochvalou, to nestojí žádné 
peníze, ale má to silný pozitivní náboj. Řídím se 
tímto i ve vztahu ke svým zaměstnancům, kte-
rým se snažím vytvořit co nejlepší podmínky 
pro jejich práci. Možná Vás překvapuje, že zmi-
ňuji na prvním místě zaměstnance a ne děti. To 
má snadné vysvětlení. Víte, učitelská profese je 
náročná a  učitelé (samozřejmě i  všichni další 
zaměstnanci) se musí ve škole cítit příjem-
ně a mít klid na přípravu a na svoji práci, aby 
měli dostatek sil vnímat potřeby dětí, pracovat 
tvořivě a se zaujetím. Vycházím z jednoduché, 
ale osvědčené rovnice, tj. spokojený učitel = 
spokojený žák, spokojený žák = spokojený ro-
dič a  spokojený rodič = dobrá spolupráce se 
školou a jistě také pozitivní vztahy mezi lidmi 
v obci. Věřím, že se mi podaří tuto roli podpo-
rovatele dobře zvládnout. 
Co se mého kariérního postupu týká, svým 
způsobem je pro mě práce ředitelky školy 
krokem o  stupínek níže, protože posledních 
šest let jsem pracovala jako školní inspektorka. 
Kontrolovala a hodnotila jsem činnost základ-
ních škol v  podstatě v  celé republice, přede-
vším pak v  Jihomoravském kraji. Realizovala 
jsem mezinárodní šetření zjišťování výsledků 
vzdělávání, šetřila podněty a  stížnosti, účast-
nila se projektu příhraniční spolupráce se slo-
venskou školní inspekcí a podílela se na úpra-
vě nástrojů hodnocení kvality vzdělávání ČR. 
Každý den jsem hodně cestovala, což nebylo 

zejména z časových důvodů vůbec jednodu-
ché, na druhou stranu byla pro mě tato prá-
ce velmi obohacující a  inspirativní. S  Českou 
školní inspekcí částečně spolupracuji i nadále, 
zejména v  lektorské činnosti. Aktuálně jsem 
úspěšně prošla výběrovým řízením na MŠMT 
ČR na členství ve stálé konferenci ředitelů škol, 
a to na národní úrovni. Jedná se o metodickou 
platformu koordinující činnost základních škol. 
Mimo to jsem zapojena do Asociace ředitelů 
základních škol. Pedagogické činnosti se vě-
nuji už více než třicet let a pracovní zkušenosti 
mám docela bohaté. V osmnácti letech jsem 
se po maturitě na Střední pedagogické škole 
v  Kroměříži stala paní učitelkou v  mateřské 
škole. Postupně následovala dvojí mateřská 
dovolená a  magisterské studium na vysoké 
škole, na Pedagogické fakultě Masarykovy 
univerzity v Brně, kde jsem vystudovala obor 
učitelství 1. stupně ZŠ. Současně jsem se věno-
vala studiu a zkouškám z německého jazyka. 
Poté jsem dlouho pracovala v  Základní škole 
v Lipově, učila jsem žáky na 1. stupni a němec-
ký jazyk spolu s dalšími předměty na 2. stupni. 
Postupně jsem vykonávala stále více činností, 
pracovala jsem ve školské radě, koordinovala 
jsem projektové činnosti, péči o žáky se speci-
álními vzdělávacími potřebami, byla jsem ve-
doucí učitelkou, řídila jsem primární a zájmové 
vzdělávání aj. Při tom všem jsem se neustále 
zajímala o  nové věci v  oblasti školství a  pra-
covala na svém seberozvoji. V roce 2010 jsem 
začala externě spolupracovat s Národním ústa-
vem pro vzdělávání v Praze, kde jsem působila 
a dosud působím jako recenzent didaktických 
učebních materiálů a odborných článků. Zača-
la jsem se věnovat publikační činnosti v  růz-
ných pedagogických médiích. Vytvořila jsem 
několik učebních materiálů pro žáky základní 
školy, mj. pracovní sešity pro rozvoj čtenářské, 
přírodovědné a  fi nanční gramotnosti. Jsem 
také autorkou učebnice fi nanční gramotnosti 
včetně interaktivní učebnice, pracovního seši-
tu a příručky pro učitele, celý komplet vydalo 
nakladatelství Fraus. Průběžně jsem se účast-
nila zahraničních jazykových pobytů a  stáží, 
odkud jsem si přivezla cenné zkušenosti. Měla 
jsem vlastně vždycky velkou potřebu poznávat 
nové věci, rozšiřovat si obzory a  postupovat 
vpřed. V roce 2013 jsem si dál zvýšila vzdělání 
rigorózním studiem na Pedagogické fakultě 
Univerzity Palackého v Olomouci a získala titul 
doktor fi lozofi e. V té době jsem už pracovala 
u České školní inspekce. Jako školní inspektor-
ka jsem měla velkou možnost poznat stovky 

škol, jejich prostředí a úroveň vzdělávání. Na-
hlédla jsem na pedagogickou činnost z jiného 
břehu a  získala spoustu zkušeností. Mnohé 
nyní vnímám s  větším nadhledem. Ráda se 
pouštím do objevování nových věcí a  se za-
pálením přijímám přicházející výzvy, které 
s sebou profesní dráha a vůbec život celkově 
přináší. V minulém roce jsem se rozhodla ve 
svém pracovním životě k  další změně. Práce 
školní inspektorky byla sice velmi zajímavá, ale 
je to práce kontrolní a já jsem stále více vníma-
la, že potřebuji něco vytvářet a vidět za sebou 
konkrétní výsledky.  Začala jsem tedy hledat 
nové pracovní příležitosti. Nabídek a možností 
jsem měla více a dlouho jsem se rozhodovala. 
Nakonec jsem si zvolila roli ředitelky školy a vy-
brala jsem si Nivnici. Ale mám spíše pocit, že si 
Nivnice vybrala mě. Neplánovala jsem to, pro-
stě se to stalo. Vlastně jsem na školu v Nivnici 
přišla zcela náhodou, kdy jsem jednoho večera 
brouzdala po internetu. Tak jsem se přihlásila 
na konkurz… Věřím, že věci v našem životě se 
nedějí náhodně. Osud s námi má nějaké plány 
a všechno, co nám přináší, má nějaký účel. Mně 
do života přinesl roli ředitelky zdejší školy v Niv-
nici. Já jsem tuto roli přijala a po hlavě jsem se 
naplno pustila do usilovné práce, tak to mám 
ve zvyku. Všechno, co dělám, dělám opravdo-
vě a hlavně od srdce. Chci, aby nivnická škola 
byla školou s velkým „Š“, školou na kterou jsou 
všichni hrdí, žáci, zaměstnanci, rodiče, občané 
v obci. Věřím, že se mi to podaří a dobré jméno, 
které nivnická škola má, bude mít i nadále. Vní-
mám silnou podporu ze strany zaměstnanců, 
a to je nezbytným základem dobrého fungo-
vání každé organizace. 
Pokud se ptáte na mimopracovní život – po-
cházím z Velké nad Veličkou, ale už spoustu let 
bydlím v Louce, kam jsem se provdala. Samo-
zřejmě se jako každá žena věnuji vaření, úklidu 
a domácím pracím. I když musím říci, že rodina 
to se mnou nemá v posledních letech jedno-
duché, protože hodně pracuji. 

Nivnice, městečko J. A. Komenského, má 

poněkud jiné postavení než školy v  okolí. 



w w w. n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 1414

Odkaz J. A. Komenského je i v dnešní hek-

tické době aktuální. Jak Vy osobně ve své 

funkci chcete v každodenní práci tento od-

kaz učitele národů v místních podmínkách 

realizovat?

Máte pravdu, odkaz J. A. Komenského je stále 
aktuální. Pedagogické myšlenky a didaktické 
principy, které Komenský zformuloval, vždy 
byly alfou a  omegou mé práce. Naprosto 
se s  nimi ztotožňuji a  je potřeba říci, že pla-
tí v celé šíři také v dnešní době. Ba dokonce 
bych řekla, že platí stále silněji. Dnešní doba 
s sebou přináší mnoho nástrah, které bloku-
jí rozvoj dětí – dlouhý čas trávený u  mobilů 
a  počítačů, méně přímé komunikace, chybí 
rukodělné práce a  praktické poznávání atd. 
No, a  právě didaktické principy, které J. A. 
Komenský předal světové pedagogice, usi-
lují o opak. Přináší výuku, která staví na tvo-
řivosti, názornosti a  aktivitě dětí, zkrátka na 
činnostním učení. Je neuvěřitelné, jak moc 
silné a  platné jsou Komenského vyučovací 
principy i  v dnešní době. Snažím se podpo-
rovat všechno, co přispívá k oživení odkazu J. 
A. Komenského. Vidím v tomto směru značný 
potenciál ve spolupráci s Nadací Dr. Kachníka, 
která se stále více rozvíjí. V mateřské škole pů-
sobí kroužek „Fazolinky“ a v základní škole od 
tohoto školního roku kroužek „Hrušky“. S paní 
Mahdalovou máme rozjednané další aktivity, 
které naše žáky přivedou k  širšímu vnímání 
místní lidové kultury a  historie. V listopadu 
jsem ve škole založila a zahájila dlouhodobý 
projekt „Cesta za J. A. Komenským“, který by 
měl vyvrcholit oslavami 430. výročí jeho naro-
zení v roce 2022. Naši žáci se také zapojují do 
soutěže „Komenský a my“ a v průběhu školní-
ho roku probíhají další činnosti, během nichž 
se žáci s tímto nivnickým rodákem seznamují. 
Ve škole jsem zřídila novou nástěnku, která 
Komenského myšlenky přibližuje žákům jim 
přiměřeným způsobem. Já sama se o fi lozofi i 
J. A Komenského silně zajímám, neboť je v ní 
mnoho moudra. Snad to nebude znít nadne-
seně, ale je to jeden z hlavních důvodů, který 
mé kroky nasměřoval právě do školy v  Niv-
nici. Škola je tak nějak „jiná“ než ostatní – má 
svého vnitřního ducha, své osobité charisma. 
Jedinečnost nivnické školy a  myšlenkového 
odkazu J. A. Komenského je nezpochybnitel-
ná. V květnu mě čeká konference „Odkaz Ko-
menského v  umění“, kterou pořádá Národní 
pedagogické muzeum a  knihovna J. A. Ko-
menského v Praze. Ráda potom Vašim čtená-
řům předám nějaké, jistě zajímavé informace. 
Také jsem se stala členkou Unie Comenius. 
Komenského pedagogická a životní fi lozofi e 
má v sobě velkou sílu a hloubku, je potřeba ji 
vnímat a rozvíjet. A právě tady vidím svou roli.

Ve školství je značný růst administrativy, 

časté změny, tlaky na růst platů, podotý-

kám oprávněné. Asi Vám osobně moc času 

na výuku nebo osobní volno nezbývá. Jak 

relaxujete?

Tak teď jste právě trefi l to, co v poslední době 
vůbec nezvládám, a to je relaxace. Hodně, té-
měř neustále, pracuji. Občas zajdu do posilov-
ny nebo na jógu, v zimě si někdy zalyžuji nebo 
zabruslím a v létě trochu jezdím na kole. Snad 
se to postupně zlepší (smích) a volného času 
budu mít více.

Můžete čtenářům, prosím, prozradit ještě 

svou vizi a  plány, jak v  Nivnici dále zkva-

litňovat výuku dětí, zlepšovat spolupráci 

s  obecním úřadem, Nadačním fondem? 

Kupříkladu živá vlajka z  nivnických ško-

láků ke 100. výročí republiky byl skvělý 

počin s náležitou publicitou. Díky! Tak jak 

dál? Což takhle více prostoru dát zájmo-

vým kroužkům? Chybí nám řemeslníci, 

strojaři, ruční práce pro dívky. Do nekoneč-

na nemůžeme vše digitalizovat…

Hm, to je hodně otázek dohromady. Pokusím 
se je postupně zodpovědět.
Máte pravdu, mám určitou vizi a  představy 
o  tom, jak by měla kvalitní výuka ve škole 
vypadat a kam by měla škola směřovat. Mu-
sím ale školu dostatečně podrobně poznat. V 
tomto školním roce se věnuji hodně pozoro-
vání a seznamování se s prací učitelů a organi-
zací výuky, s nabídkou mimoškolní a zájmové 
činnosti a zejména se vzdělávacími možnost-
mi školy. V září jsem provedla velké dotazní-
kové šetření. Oslovila jsem všechny skupiny 
(žáky, jejich rodiče, zaměstnance), abych zjisti-
la, jak vnímají činnost školy, jaké jsou její silné 
stránky a příležitosti k dalšímu rozvoji. Rozdá-
no bylo pět set dotazníků, jejich zpracování 
a vyhodnocení bylo značně náročné, ale mám 
nyní k dispozici docela širokoúhlý pohled na 
činnost školy a mohu s tím dále pracovat. Ale 
to je na delší povídání, tak snad příště. 
Co se týká spolupráce s obecním úřadem, ta 
se týká zejména zajištění chodu školy po ma-
teriální stránce. V mateřské škole bylo opra-
veno sociální zařízení a bude se rozšiřovat její 
kapacita o další třídu. Postupem času se snad 
také podaří zlepšit nevyhovující materiální 
podmínky a zastaralé vnitřní zařízení v základ-
ní škole. Je to ale hodně investic a bude to tr-
vat delší dobu, nicméně věřím, že se podaří i v 
nivnické škole vytvořit žákům důstojné pod-
mínky pro vzdělávání. V Nivnici působí také 
celá řada zájmových organizací, mnohé velmi 
úzce se školou spolupracují a jakoukoliv další 
spolupráci rádi přivítáme. Součinnost školy 
s Nadací Dr. Kachníka vnímám jako prioritní. 
Jsem také ráda za podporu ze strany Otce 

Zdeňka a jeho zájmu o naše děti a jejich křes-
ťanskou výchovu. Výuka náboženství je ve 
škole v Nivnici široká a já ji budu vždy hodně 
podporovat, neboť je to způsob, jak pomoci 
dětem nalézat v  dnešním složitém světě tu 
správnou životní cestu. 
Nakonec k otázce digitalizace a absenci řeme-
sel – Naprosto se s Vámi ztotožňuji v  tom, že 
v dnešním digitálním světě dětem čím dál více 
chybí praktické činnosti. Právě proto má poly-
technická výchova v současné výuce zelenou, 
já sama ji rovněž považuji za velmi důležitou 
a  snažím se nalézt možnosti, jak ji co nejvíce 
podpořit. Vnímám, že žáky sice v  rámci před-
mětu pracovní činnosti vedeme k rukodělným 
činnostem, ale mohlo by to být více intenziv-
ní. Máme k tomu dobré podmínky, ve škole je 
cvičná kuchyně a prostorné žákovské dílny, kte-
ré ale nejsou moc využívány. Chybí více práce 
žáků na školní zahradě. A právě tady je prostor 
pro zkvalitňování činnosti školy. Mám v  hlavě 
různé myšlenky, jen postupně musím najít ces-
ty, jak je realizovat. Především se všechno odvíjí 
od personálních možností. Musíte mít pro daný 
předmět nadšeného učitele nebo vedoucího 
kroužku, aby výuka měla potřebnou kvalitu. 
Všechno je to o lidech, silný lidský potenciál je 
nezbytným předpokladem kvalitního vzdělává-
ní. Proto se snažím lidi motivovat, podporovat 
a při rozšiřování pedagogického sboru přivádět 
do školy takové pedagogy, kteří budou mít na-
šim žákům co nabídnout. Co se týká zájmové 
činnosti, každý z učitelů vede jeden nebo dva 
kroužky a  více časových možností již nemají. 
Na vedení kroužků se podílí také externí lektoři 
a  další nové rádi přivítáme. Nabídka kroužků 
pro žáky je už teď velmi pestrá, máme kroužky 
taneční, hudební, výtvarné, sportovní, literární, 
jazykové… V podstatě nám v září dělalo pro-
blém časově rozložit kroužky do jednotlivých 
dnů v týdnu, protože je jich hodně. Myslím, že 
si každý může najít to, co ho zajímá. Vždycky je 
ale možné přijít s něčím novým. 

Redakce Nivnických novin Vám i  celému 

učitelskému sboru přeje hodně síly a  po-

hody ve vaší nelehké práci a  aby se vám 

v dalších letech povedlo naplnit odkaz na-

šeho rodáka J. A. Komenského.

Děkuji Vám za Váš zájem o školu a přeji všem 
nivnickým občanům, aby si k naší škole našli 
tu správnou cestu – cestu vzájemného poro-
zumění, spolupráce a nadšení pro společnou 
věc.

Milá paní ředitelko, děkuji moc za Váš čas, kte-
rý jste věnovala rozhovoru. Za celou redakci 
NN i naše čtenáře Vám přeji hodně úspěchů 
i trpělivosti ve školství a v osobním životě.   

Karel Šik 
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Počasí u nás v roce 2018
2017 A Ld M Lt T Tn
leden 30,4 3 1 17 3 13 13
únor 20,1 -1,2 8 12 1 12 4 20
březen 18 3 7 9 2 17
duben 16,7 14,6 15 1 2 1 11
květen 153,2 18,5 15 3 7 17 7
červen 67,8 20,6 6 1 11 14 9
červenec 43,6 21,5 15 2 3 11 17
srpen 99,7 23,8 20 1 4 6 22 3
září 98,7 16,5 21 1 6 1 18 3
říjen 32,7 12,3 14 5 1
listopad 9,2 6,6 12 8 2 1 7
prosinec 47,1 2,1 2 22 6 14
celkem 637,2 11,8 136 82 4 33 34 6 74 77 58 3

Arktický den jsme letos opět neměli 
žádný.
Ledových dnů bylo 6 - to jen v  měsíci 
únoru a březnu.
Mrazových dnů bylo 74 - poslední 
7. dubna a první 26. září
Poslední sníh na jaře roztál 22. února
První podzimní sníh napadl 18. listopadu
Letních dnů bylo 77 - prvý 9.3., poslední 
21.9.

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia 
(Počítáme ji ze tří čtení teploměru 

v 7:00, 14:00 a 21:00h. Večerní pozorování 
se bere do součtu dvakrát a výsledek 
se dělí čtyřmi). Průměrná měsíční 
teplota se počítá s průměrných tep-
lot jednotlivých dnů. Průměrná roční 
teplota se počítá z průměrných tep-
lot jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin tep-
lota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc

Počasí u nás v prosinci 2018

Počasí u nás v lednu 2019

Vládne u nás poměrně velmi teplé počasí na 
zimní období, ale i  v minulosti se s  podob-
ným počasím setkáváme.
Pavel Mikšovic v Kronice Lounské píše: „Toho 
léta v  sobotu po sv. Mikuláši (8.12.1607) ráno 
i také v noci před tím v pátek pršel dýšť tak velmi 
hrubě, že takového deště téměř od půl léta ne-
bylo podobného tomu. Dvě duhy spatřeny byly, 
nazítří v neděli tolikéž dýšť pršel.“

Dle pramenů FB

V pondělí 21. ledna se v časných ranních ho-
dinách ponořil Měsíc na jednu hodinu celým 
svým diskem do zemského stínu. Nastalo 
úplné zatmění Měsíce. Další takové zatmění 
spatříme až v září roku 2025!!! Pozorovali jste?  

A Ld M Lt T Tn

47,1 2,1 2 22 6 14

A Ld M Lt T Tn

76,1 -0,8 4 15 15 6 6 15

I když spadlo více než 76 mm vody, sucho po-
kračuje dál. 
Ale nebývalo tak vždycky a  snad je to tak 
i  lepší, posuďte sami: „Léta Páně 1282 v  Če-
chách vydržela zima až do 25. máje. Jihnutím 

sněhu povstala povodeň, která 20 dní trvala, 
tak že se ani mlíti ani pole vzdělávati nemohlo. 
Nato byla velká drahota, hlad a umírání v Če-
chách a na Moravě.“
Nebo
„Roku 1587 zima trvala ode dne 6. prosince 
minulého roku až do konce dubna roku to-
hoto. Ustavičně za krutých mrazů, na silnici 
z Prahy do Jihlavy zmrzlo 50 lidí. Réva, ovoc-
né a  ořechové stromoví pohynulo, rybníky 
a řeky zamrzly až na dno a pak následovala 
velká povodeň. Úroda byla toho roku velmi 
špatná.“

Dle pramenů FB

Tropických dnů bylo 58 – první byl 
3. května a poslední 20. září
Tropické noci byly 3 - prvá 3. srpna 
a poslední 10. srpna
Bouřek bylo celkem 34 - první bouřka byla 
12. dubna a poslední 27. listopadu   
Srážky činily letos 637,2 mm - opět je to 
spíše málo než moc.
Průměrná teplota roku byla 11,8 °C, což je 
zatím nejvyšší hodna oproti minulým rokům. 

Nejnižší teplota byla  -17°C  a to 26. února 
Nejvyšší teplota byla 36,5°C a  to 
19. srpna



w w w. n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 1616

FOTOREPORTÁŽ 
8.12. Vítání občánků 

12.12. Česko zpívá koledy 

– tradiční už čtvrté zpívání koled u vánočního stromu 

16.12. Vánoční koncert Slovácké 
16.12. Vánoční koncert Slovácké 
kapely Romana Horňáčka

11.12. Dřevěné kostelíky na východním Slovensku 

– přednáška v knihovně

.8.12. Vítání občánků 

k

w w w n i v n i c e c z

11.12. Dřevěné kos y
11.12. Dřevěné kos y

– přednáška v knihovně

12.12. Česko zpívá kole
12.12. Česko zpívá kole y

– tradiční už čtvrté zpívání koled u vánočního

– tradiční už čtvrté zpívání koled u vánočního stromu 

p y na Horňáčkap y na Horňáčka
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26.12. Retro diskotéka

19.1. Myslivecký ples  

5.1.2019 Tříkrálové koledování

5.1.2019 Tříkrálové koledování

– Úkolem koledníků je přinést do domácností radostnou novinu 

– Úkolem koledníků je přinést do domácností radostnou novinu 

o  narození Ježíška a  za to jsou obdarováváni. Letos vykoledovali 

o  narození Ježíška a  za to jsou obdarováváni. Letos vykoledovali 

rekordních 119.606,- Kč. Tato částka bude sloužit všem potřebným.

30.12. Vánoční koncert Nivničky a Boršičanů  tro diskotéka 30.12. Vánoční koncert Nivničkyy a Boršiča
30.12. Vánoční koncert Nivničkyy a Boršiča

yslivecký ples  yslivecký ples  
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12.1. Hasičský ples  
26.1. Farní ples 

ý ples  ý ples 
26.1. Farní ppples26.1.26.1. Farní ppppples 
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1.2. Maškarní veselí  

16.2. Sportovní ples 

16.2. Vítání občánků

 2. Maškarní veselí  
10.2. Biomatka aneb Běž do řiti s kus-kusem
10.2. Biomatka aneb Běž do řiti s kus-kusem

– takový nával novodobá historie Besedy opravdu nezažila 
– takový nával novodobá historie Besedy opravdu nezažila . Ještě jednou . Ještě jednou 

se omlouváme všem, kteří se na představení nedostali. Nevadí, v  neděli 

se omlouváme všem, kteří se na představení nedostali. Nevadí, v  neděli 

17. listopadu 2019 v 16:00 hodin, bude znovu v Besedě „řádit Biomatka“. 

Těšíme se na Vás! 
. listopadu 201917. listopadu 2019

Těšíme se na Vás! 

. 16.2. Vítání občánků

w w w n i v n i c e c z

16.2. Sppportovní pples 16.2. Sppportovní ppples 
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EKOLOGICKÉ OKÉNKO   

Jak jsme na tom po dalším roce s motivačním tříděním odpadů? V období od 1.10.2017 do 
30.9.2018 bylo zapojeno 85,47 % domácností-stanovišť. Potvrzenou inventuru má 12,33 % 
stanovišť a vyplněný odpadový dotazník vyplnilo 27,03 % stanovišť. Maximální počet EKO 
bodů, kterých lze dosáhnout je 70.

Celkový počet stanovišť = 1095

Počet stanovišť Celkem EKO bodů Max. EKO bodů/osobu Potvrzená  inventura Odpadový dotazník

Skupina třídění 1 6 1514,11 69,80 100,00 % 100,00 %

Skupina třídění 2 10 1951,23 55,51 100,00 % 100,00 %

Skupina třídění 3 18 2953,84 41,19 100,00 % 100,00 %

Skupina třídění 4 265 16483,05 27,88 18,49 % 39,25 %

Skupina třídění 5 783 13672,40 13,95 6,64 % 20,18 %

Bez skupiny 13 0 0 0 % 0 %

Nejlehčí pytel s plastem vážil 0,1 kg (!!!) a nejtěžší pytel s papírem vážil 35,2 kg (!!!).

Hodnota 1 EKO bodu za rok 2018 byla zastupiteli obce schválena ve výši 10 Kč. Nejvyšší možná sleva na rok 2019 je ve výši 350 Kč/osobu.

Motivační a evidenční systém odpadového hospodářství

Trocha statistiky pro zajímavost 

i i

20

ví
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Nejsou rozlepené krabice – polovina bodů
Výška menší jak 30 cm – polovina bodů
Není možné hodnotit – 0 bodů
Čistota není v pořádku – 0 bodů
Pytel není zcela naplněn – polovina bodů
Některé PET lahve nejsou pošlapané – polovina bodů
Elektrozařízení není kompletní – 0 bodů
Objem je menší jak 2 litry – polovina bodů

Druh odpadu Typ sběru Obslužný 
objem (l) Hmotnost (kg) Čistota Složení EKO 

body/kg 

Papír Balík 0 5 kg a více V pořádku 0,2

Papír Taška nebo pytel o neznámém objemu, Pytel 120l 120 5 kg - 15 kg V pořádku pouze tiskoviny 0,1

Papír Taška nebo pytel o neznámémobjemu, Pytel 120l 120 5 kg - 15 kg V pořádku 0,4

Plast Volně 0 Více jak 0 kg V pořádku 0,2

Plast Volně 0 Více jak 0 kg V pořádku Polystyren 1,2

Plast Pytel o neznámém objemu,Pytel 120l 120 Více jak 0 kg V pořádku Polystyren 1

Plast s nápojovým 
kartonem Pytel o neznámém objemu, Pytel 120l 120 2,5 kg - 6 kg V pořádku 1

Nápojový karton Pytel o neznámém objemu, Pytel 120l 1 kg a více V pořádku 1

Plechovky Taška nebo pytel o neznámém objemu Více jak 0 kg V pořádku 0,5

Plachovky Pytel 120l 0 kg - 10 kg V pořádku 0,5

Drobné elektroza-
řízení Taška nebo pytel o neznámém objemu Více jak 0 kg V pořádku 0,5

Jedlý olej a tuk Pet láhev 1,5 kg a více V pořádku 0,5

DRUH ODPADU CELKEM V TUNÁCH PRŮMĚRNĚ KG/OSOBU
 (3 365 OBYVATEL)

Asfaltové směsi 29,860 8,874
Barvy, lepidla apod. 0,338 0,100
Baterie a akumulátory 0,025 0,007
Biologicky rozložitelný odpad 134,770 40,051
Dřevo 51,820 15,400
Elektro 9,962 2,960
Jedlý olej a tuk 0,178 0,053
Jiný biologicky nerozložitelný odpad 4,830 0,543
Nebezpečné odpady 2,320 0,689
Kovy 99,224 29,487
Objemný odpad 144,000 42,793
Oděvy 10,895 3,238
Olej a tuk 1,500 0,446
Papír a lepenka 57,534 17,098
Pneumatiky 3,960 1,177
Plasty s tetrapackem 52,660 15,649
Směsný komunální odpad 440,710 130,969
Sklo 43,370 12,889
Zářivky 0,320 0,095

Požadavky na přidělení EKO bodů:

CO VŠECHNO JSME ZA ROK 2018 VYTŘÍDILI:

EKO body za třídění odpadů (BT)

Co lze najít v papíru.Co lze najít v papíru.

Tak i toto považují někteří za papír.Tak i toto považují někteří za papír.
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Inzerce:
Koupím RD v této lokalitě cena do 2 mil. I k rekonstrukci. Děkuji. Tel: 732 116 651

Přehled akcí, které proběhly v minulém roce: 
06. 1.  Tříkrálová sbírka (oblastní charita + farnost)
07. 1. Novoroční koncert PS Dvořák  (obec + farnost)
11. 1. Čaj o páté (obec)
13. 1. Hasičský ples (SDH)
20. 1. Myslivecký ples  (MS Šaranov)
25. 1. Sněhurka - divadlo pro MŠ  (Misijní klubko)
27. 1.  Vítání občánků (obec)
27. 1.  Farní ples (farnost)
31. 1. Wikingové - představení pro ZŠ

02. 2.  Maškarní veselí (SPUNT)
03. 2. Zabijačkové hody (obec)
04. 2.  Dětský karneval (TJ sport pro všechny)
08. 2. Tvoření z papírových ruliček - kurz (knihovna)

10. 2. Fašanková obchůzka (Nivnička + TOM Nivnice)
11. 2. Dědeček aneb musíme tam všichni - divadlo 

(obec)
22. 2. Čaj o páté (obec)
24. 2.  Sportovní ples (TJ oddíl kopané)

01. 3. Jak upéct kváskový chleba - kurz (Nivnické 
kváskování)

02. 3. Disko na ledě (obec + škola)
04. 3. Když hrdličky cukrovaly - divadlo (obec)
08. 3.  Čaj o páté (obec)
10. 3. Staň se fl oristou (ČZS)
11. 3. Floristická minivýstava (ČZS)
16.-18. 3. Výstava loveckých trofejí (MS Šaranov)
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17. 3.  Vítání občánků (obec)
17. 3.  Košt hub (Mykologický kroužek)
23. 3. Noc s Andersenem pro 4. třídu ZŠ (knihovna)
24. 3. OHVS šachový turnaj (VS Suchá Loz)
28. 3. Položení kytice v parku J. A. K.  (obec + ZŠ)

07. 4. Vandrácká padesátka (TOM Nivnice)
12. 4. Čaj o páté (obec)
12.-13. 4.  Jaro a léto v krajce (Nivnické paličkování)
14. 4. OHVS - fl orbal (VS Bánov)
14. 4. Ukliďme Nivnici (obec + spolky)
14. 4. Sběr železa (SDH)
14. 4. VII. Košt slivovice (Nivnická kulturní)
17. 4.  Kurz fl oristiky - ošetřování trvalek, keřů 

a stromů na jaro (obec)
20. 4. Setkání zastupitelů Východního Slovácka

21. 4.  Gulášování a vítání jara (Obec + SPUNT)
23.-25. 4.  Jarní burza dětského oblečení a hraček 

(Centrum pro rodinu UB)
25. 4. Pietní akt k osvobození obce (obec)
26. 4.  Pojednání o věcech stravních (knihovna)
26. 4. Výročí osvobození obce 

28. 4. Turnaj ve stolním tenise (TJ oddíl stolního 
tenisu)

28. 4. Klubové zkoušky ohařů (MS Šaranov)
29. 4. Časovka na singletracku Vinohrady (Bike and 

Ride)
30. 4. Pálení čarodějnic (Nivnická kulturní)

01. 5. Jarní zahrádkářské trhy (TJ oddíl kopané)
05. 5. Orelské župní atletické závody (Orel)
08. 5. Májový jarmark s burzou krojů (Nadace Dr. 

Kachníka)
10. 5. Mírový běh přes Nivnici

10. 5. Pojednání o kysání, kvašení, kynutí a klíčení 

(Sportovní areál)
10. 5. Čaj o páté  (obec)
12. 5. Vítání občánků (obec)
15. 5.  Besídka MŠ

18. 5.  Májová veselice s polonézou deváťáků (SRPŠ + 
ZŠ)

19. 5. OHVS - tenisový turnaj (VS Korytná)
20. 5. Kolem kolem Nivnice  (Bike and Ride)
20. 5. První svaté přijímání (farnost)
27. 5.  Pouť u kaple Nejsvětější Trojice + farní 

odpoledne (farnost)
31. 5. Průvod „Božího těla“ obcí (farnost)

02. 6. Setkání rodáků 60-níci

02. 6.  Medobraní (ČSV)
2-3. 6. Víkend otevřených památkových domků

03. 6. Motoburza (TJ oddíl kopané)
03. 6. Dětská bajková neděle (Bike and Ride)
09. 6. Setkání rodáků 75

09. 6. Dětský myslivecký den (MS Šaranov)
10. 6. MTB Nivnická 50 (Bike and Ride)
14. 6. Čaj o páté (obec)
16. 6. Setkání rodáků 70-níci

16. 6. Westernový desetiboj (Nivnická riviéra)
23. 6. Turnaj v kopané o pohár starosty obce (obec)

29. 6. Slavnostní ukončení povinné školní docházky 
(obec + ZŠ)

30. 6. OHVS - Extrem Ninja faktor (VS Nivnice)
30. 6. Nohejbalový turnaj (Nivnická riviéra)

14. 7. OHVS - Turnaj ve střelbě na asfaltové holuby 

(VS Vlčnov)
21. 7. Petanquový turnaj (Nivnická riviéra)
27.-28. 7. Letní kino (obec)
28. 7.  Tenisový turnaj čtyřher (Nivnická riviéra)
29. 7. Výjezd ke křížku (Bike and Ride) 

6.-10. 8. Přífarní tábor (farnost)
10. 8. Country zábava se skupinou Štrůdl (Nivnická 

riviéra)
11. 8. Beachvolleybalový turnaj (Nivnická riviéra)
25. 8. OHVS - turnaj v kopané žen (VS Bystřice p. L.)
28. 8.  Zábava se skupinou HBS (Nivnická riviéra)
26. 8. Motoburza (TJ oddíl kopané)
31.8. Hodové disco trisco (TJ oddíl kopané)

01. 9. Farní hody (Výstava drobného zvířectva, Výstava 
10. let stále spolu, koncert               nivnických 
kapel, Schelinger revival, hodová Aafterparty)

02. 9. Farní hody (krojovaná mše sv., koncert DH 
Nivničanka)

4.-6. 9. Podzimní burza dětského oblečení a hraček 

(Centrum pro rodinu UB)
08. 9. Slavnosti vína UH 

12. 9. Církevní restituce - přednáška (farnost + Orel)
13. 9. Čaj o páté (obec)
15. 9. Setkání rodáků 50-níci

15. 9. Vítání občánků (obec)
22. 9. Výšlap do Lipin (Mykologický kroužek)
22. 9. Noční pohádkový les (TOM Nivnice)
22.-23. 9. Podzimní výstava (ČZS a ČSV)
27. 9. Den otevřených dveří na Charitním domě sv. 

Andělů strážných

30. 9. Kosmetický salon Rosemary – divadlo (obec)

01. 10. Týden knihoven - pasování na čtenáře, 
přednášky, besedy, tvoření (knihovna)

06. 10. Jablonkové kumštovanie (Obec + Jablonka)
7.-8. 10. Výstava hub (Mykologický kroužek)
09. 10. Kurz fl oristiky - Podzimní ošetřování keřů 

a trvalek (obec)
10. 10. Adorační den farnosti

10. 10.  Děti a sté výročí vzniku republiky (knihovna)
11. 10. Čaj o páté (obec)
14. 10. Motoburza (TJ oddíl kopané)
21. 10. Misijní neděle (farnost)
24. 10. Desatero pro dospělé - přednáška (farnost + 

Orel)
27. 10.  Drakiáda (farnost)
28. 10. Výstava ke 100. výročí vzniku republiky (obec)
28. 10. Pietní akt ke 100. výročí vzniku republiky 

(obec)
29. 10. Ustavující zasedání OZ

30. 10. Kurz fl oristiky – Podzimní a dušičková vazba 

(obec)
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02. 11. Světelný průvod na hřbitov (farnost)
03. 11. Košt chleba (Nivnické kváskování)
03. 11. Halloween párty (TJ oddíl volejbalu)
05. 11. Výročí posvěcení kostela

08. 11. Čaj o páté (obec)
08. 11. Jest jak sa patří - přednáška (knihovna)
10. 11. Memoriál Václava Hromčíka - turnaj žáků 

v zápase (TJ oddíl zápasu)
11. 11. Svatohubertská mše svatá (MS Šaranov)
13. 11. Staré pověsti České - divadlo pro ZŠ
15. 11. Tvoření nejen pro misie (farnost + Misijní 

klubko)
15.-16. 11. Podzim a zima v krajce - výstava (ZK nivnické 

paličkování)
17. 11. Kolumbie: země plná kontrastů - přednáška 

(Orel)
18. 11. Zase ti tupitelé - divadlo (obec)
24. 11. Setkání seniorů (obec)
25. 11. Vánoční prodejní výstava (obec)

30. 11.  Rozsvícení vánočního stromu (obec)

02. 12.  Mikulášská besídka (Orel)
08. 12. Vítání občánků (obec)
11. 12. Vánoční jarmark ZŠ + koncert školního sboru

11. 12. Dřevěné kostelíky na Východním Slovensku - 
beseda (knihovna)

12. 12. Česko zpívá koledy

13. 12. Vánoční koncert (ZŠ)
13. 12. Čaj o páté (obec)
16. 12. Vánoční koncert Slovácké kapely R. Horňáčka 

(obec)
24. 12.  Vítání Ježíška u kaple Nejsvětější Trojice 

(farnost)
25. 12. Besídka malé scholy u jesliček (farnost)
26. 12. Retrodiskotéka (TJ oddíl  volejbalu)
29. 12. Zabijačkové hody v Jablonce

30. 12. Vánoční koncert Nivničky a Borčičanů 
31. 12. Country silvestr (country)

Myslivec Osička zvaný Pěra
V  šedesátých letech minulého století, to 
už měl děda, hajný Halaxa, více než 85 let, 
rád vzpomínal. Já měl tenkrát 17 let a živě 
si i  dnes vzpomínám na dědovy oslavy 
narozenin (6.1.1879) i svátků Josefa (19.3.) 
Věru, to bylo vždy veselo. Děda zplodil 
s babičkou Annou osm dětí, z toho 4 syny 
a 4 dcery. A když se každoročně sešla část 
rodiny, tož byla chalupa na Zámostí plná 
„vinšovatelů“. No a  děda byli dobrý rétor, 
tedy vypravěč a  pokaždé při oslavách 
a  besedě přidal něco k  dobru ze svých 
mysliveckých vzpomínek.
My mladší jsme byli zvědaví a  tož jsme 
dědu pokaždé, když to šlo, hecovali, ať 
dajů něco na plac.
„Co vám mám povídat“, řekli děda 
a  pokračovali: „Jednú, myslím, že to bylo 
v  třicátých rokoch (minulého století), sem 
býl na honě aj s  panem Boudou z  Brodu 
na Horňácku v  Lipově. Měli tam dobrých 
mysliveckých hospodářů a  kolchoze 
(družstva, JZD tenkrát nebyli). V  polovici 
prosinca sme střílali bažanty, zajíce, 
koroptve a  škodnú. Dobrý hon to byl, tři 
leče. A koroptví a bažantů byly na žebřiňáku 
plné boky. Šak hostitelé, tedy Lipovjané, byli 
dobří kamarádi a  o všelijaké občerstvení 
nebylo nouze. Hlavně potom po honě jak 
sa sedělo v  hospodě. Měli tam jednoho 
myslivca, menoval sa Osička a rádi si z něho 
„utahovali“. Jinak dobrý chlap, ale jak každý 
chlap i on měl své jak říkáme „slabé stránky.“

Tož včíl jsme byli 
zvědaví, co nám 
děda řekne, o  co 
jde? Děda si dali 
„šesnáctku“ slivovice 
(malá štamprla) 
a  začali: „Strýc Osička 
měli záhumenku, 
drířnů robu (pracovitou 
ženu) a  pět děcek. No 
měli sa co oháňat, 
Myslivec byl jak sa 
patří, ale byl také občas 
mlsný. No a nadevšecko 
měl rád pěry. Chodil 
pomáhat „na panské“ 
k  sedlákovi, bývali pod 
Radošovem, to tenkrát 
patřilo k  veselskému 
dvoru a  na poli bylo furt 
práce. Zjara set, oborávat, 
šak to znáte. No a  strýc Osička poctivo 
pomáhali. Pokaždé, když byla na poli práce, 
tož sedlák, prý se jmenoval Hrbáč, ale 
možná i  jinak, chodil na své kontrolovat, 
jak pokračují práce. Jeho manželka mu 
na pole poslala pokaždé oběd. No tenkrát 
toho masa tolik nebylo jak včíl, byla zvěřina 
a  jídlo z  mouky. A pěry, někdy s  tvarohem, 
jindá s  makem. Z  pití měli prý strýc Osička 
najradši borovičku, pivo, ale nade všecko na 
světě měli rád makové pěry. Z domu jim žena 
dávala na pole akorát chleba se sádlem, 

pár oškvarků a  to bylo krom vody všecko. 
Tož pokaždé pohlédali, co Hrbáčovi donesla 
nekterá děvčica z domu v košíku a konvičce, 
jak sa to dělávalo. No a párkrát sa stalo, když 
to šlo, že strýc Osička opatrno nahlédli, co je 
pro sedláka v košíku. A když viděli pěry, zvlášť 
ty makové, tož byli naráz při chuti. Mordyje, 
pěry. Čert jich pokaždé naváďal, aby aspoň 
jednu okoštovali, že sa to nepozná. Párkrát 
to pokušení vydržali, ale jednů byly pěry 
tak dobré, že nic nepomohlo. Okoštovali 
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Rodopis Lukášů z Nivnice…
doplňující informace k uveřejněnému seriálu.

Slíbil jsem čtenářům NN, že ještě v  několika doplňcích dokončím 
zmíněný námět. Předně bych něco sdělil stručněji o rodu mojí matky 
Marie Lukášové – rozené Mahdalové ze Suché Lozi / 1915–2002. – 
V uvedené obci byl rod Mahdalů mezi předními, zde mám na mysli 
svou rozšířeností / tak, jak např. v Nivnici rody Smetanů či Trtků. – Pro-
to se i Mahdalovi rozlišovali přízviskem a ti naši byli zváni – Švachovi. 
Byl to rod dávný, záznamy o něm jsou už z počátku 18. století, byl 
to rod mlynářů a tenkrát to cosi platilo. Matčin otec – můj dědeček, 
byl Josef Mahdal / 1871–1949, dobře si stojící malozemědělec, také 
správce Sucholožské kyselky a  velitel místních hasičů. Dle mamči-
ných vzpomínek to byl člověk přísný i spravedlivý. Kateřina Mahda-
lová, matčina matka a moje babička / 1875–1952 byla rozená Halak-
sová. Tento rod měl původ v Nivnici a byl jedním z nejstarších u nás, 
vedle Kachníků a  Kapsů – už na sklonku 16. století. Tento rod byl 
v sucholožském prostředí spíše sociálně chudší – domkaři. Babička, 
to jako už Mahdalová, byla i uznávanou porodní babkou v této obci. 
Nejstarším ze sourozenců byl strýc Martin / 1899–1973, dědic hospo-
dářství na č. p. 131. následovala Anna / 1903–1985, provdaná za Jana 
Kočicu z Bánova: tito se prosadili na Slovensku, v Novém Městě nad 
Váhom, kde měli potravinářský obchod, po roce 1948 znárodněný. 
Byl tu i bratr Josef / 1907–1931, vyučený stolař, který zahynul tragic-
ky. Nejblíže byla věkem Františka / 1910 †? v Čechách, provdaná za 
Josefa Veleckého ze Suché loze – naši kmotři. – Většina sourozenců 
dědáčka Mahdala cosi znamenala: bratr Rudolf byl hostinský, bratr 
Otakar – majetný sedlák, byl předsedou agrární Domoviny v obci, 
sestra Anna, provdaná za Jana Matochu z Bystřice pod Lopeníkem, 
sestra Františka, provdaná ze Kornelia Adamce, což byl starosta obce 
na závěr monarchie, a sestra Marie, provdaná také za Mahdala, a to 
Matěje. – Na závěr už doplňuji jen toto, že na sklonku 19. století bylo 
v Suché Lozi dle zapsaných čísel popisných 19 rodů Mahdalů. 
- Při pečlivém studiu dosažitelných rodopisů z  Nivnice, vážících se 
právě k našemu rodu Lukášů zjišťuji pokrevní pouto k několika 

význačným lidem místní historie. – Na předním místě rád jmenuji 

Štěpána Smetanu, sedláka z č. p. 23 a vlasteneckého starostu v letech 
1892–1898, jehož dcera Anna se stala první manželkou pozdějšího 
zemského poslance Františka Veselého. Matka Št. S. byla také Anna, 
pocházela ze starobylého rodu Kuchařů v Nivnici, když její matkou 
byla Apolonie, za svobodna Lukášová, dcera jednoho z  praotců 
rodu Pavla Lukáše / † 1822. Další pouto se vztahuje k rodu Straňáků 
z č. p. 233. Už dříve jsem uváděl, že Jan Straňák byl starostou obce 
1923–1927 a jeho matkou byla Apolena / † 1901, dcera sedláka Mar-
tina Lukáše z č. p. 110 – příbuzného rodu. Tím také vychází, že jsme 
vzdálení, ale přece bratranci, totiž já a můj žijící bratr s P. Stanislavem 
Straňákem a jeho bratry. Obdobný je vztah k rodu Bršliců č. p. 111, 
protože jiná dcera Martina L. – Kateřina, se provdala za Martina Bršli-
cu a byla tak matkou hajného Fr. Bršlice, starosty Nivnice 1920–1923 
a Josefa Bršlice, uznávaného včelaře na Moravě vůbec. Tohoto syn 
byl P. Karel Bršlica / † 1977. Ale máme tu i P. Stanislava Hrašáka, po 
své babičce Kateřině, rozené Kuchařové, a  to byla dcera Václava K. 
a už vzpomenuté Apolonie, rozené Lukášové. Po třech kněžích je na 
místě také vzpomenout i řeholníka, piaristu, bratra Aloise, rozeného 
Antonína Kunčíka / † 1946, staršího bratra mojí babičky Apoleny L., 
který působil v klášteře u Vídně, co bratr krejčí. – Vůbec k rodu Kun-
číků, u nás se říkalo Stolářů, byl vřelý vztah. Když totiž dědáček Pavel 
L. r. 1926 zemřel, vztah k ostatním Lukášům zeslabil. Vědělo se sice 
o tetkách, ale rodinování nebylo tolik intenzivní. Snad ještě na Franc-
ku Výmolovu – Bartkovu, méně na Tomany, nejméně na Slintáky na 
Pálenici. Proto ta orientace na dobrodiní Kunčíků, které bylo znač-
né! Petr Kunčík, stolař, byl i ve své rodině zván pokrokářem, protože 
jistou dobu byl členem Obecního zastupitelstva za Živnostenskou 
stranu. Jeho syn Vojta Kunčík byl ve 30. letech dlouholetým jednate-
lem katolické Omladiny a stopu zanechali i jeho potomci – manželé 
Kachníkovi, obnovitelé lidového hnutí křesťanského v roce 1968. – Je 
přímo nutné se hlásit k rodným kořenům, tak i k minulosti Vlasti! To je 
doporučení i lidového papeže Františka, vědět, odkud jsme vyšli, pro 
co žijeme a kam směřujeme: příklad potomkům zachovávat dědictví 
cyrilometodějské!!

Zpracoval St. L.

jednu, druhů, ohlédli sa na všecky strany 
nikde nikdo, tož nábožně pohlédli na další 
sladků pěru a  dali ju do huby. Už moc pěr, 
co zažili a  okoštovali zedli, ale také co včíl 
ešče nikdá. Když vybrali poslední pěru, už jim 
tak nešmakovala, lebo na nich došla jakási 
lítost. V duchu si préj říkali: „Sakra, Jožko, co 
včíl, sedlák tu može byt každú chvílu a pěry 
sú preč, zjeděné..“ a  v  tom lamentování 
začali podřimovat. Hrbáč, teda sedlák, došel 
a  ptál sa po koštu (jídlu), co jim z  domu 
přínésli. Strýc Osička ukázali na mez a v klidu 
sledovali, co bude dál. 
„Osičko, nevíš kdo mně sežrál jídlo, co ně 
donésli z domu, prý tam moja žena poslala 
čerstvé pěry..“

„Já nevím pantáto“, pravili Osička. 
Sedlák byli steklý, hladný a  tož sa optali 
strýca: A cos jedl ty?“
„Ná omastěný chleba a pár oškvarků“, pravili. 
„Tož otevři hubu a  ukaž zuby“, zakřičali 
sedlák. 
No a…, dostali po ní od Hrbáča takovú, že 
jim chvílu ostala nakřivo. A čaganem jich 
prý doprovodili až z  pola. Sedlák mimo 
to připravil strýcovi ještě další patáliju. 
V  hospodě sa pochválili, jak Osičku 
vyprovázali čaganem, že mu snědl všecky 
makové pěry. No a potom súsedé, kamarádi, 
aj nekteří myslivci tam u nich na Veselsku sa 
prý strýca každý den v hospodě aj jinde ptali: 
„Jožko, nevíš, kdo ty pěry na polu sedlákovi 

snědl?“ Tož tak prý napalovali, zlobili strýca 
Osičku a  ostalo jim to na dlúho, prý až do 
smrti – pěra Osička.“
Tož nevím, co je na tom pravdy a  kolik 
„myslivecké latiny“, ale ty jména na Horňácku 
existují dodnes a honitba také i v nedalekých 
Boršicích u Blatnice nebo v samotné Blatnici 
pod sv. Antonínkem. Z  dědových záznamů 
čtu, kolik tenkráte stříleli zvěře – zajíců, 
koroptví, bažantů, vysoké, či divočáků. 
Na jedné fotce mají po honu bažanty 
a  koroptvemi ověnčený celý žebřiňák. Inu 
„čo bolo, to bolo“, jak řekl major Terazky ve 
Švandrlíkových Černých baronech.

Prima prožité jaro a vše dobré vinšuje váš 
Karel Šik
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Dopřejte sobě i svým blízkým masáž v pohodlí domova
MARIE SLAČÁKOVÁ, TEL. 725 298 924

REGENERAČNÍ CENTRUM 
– MASÁŽE

ANDREA ČERTÍKOVÁ, 

budova mateřské školy

objednávky na tel 732 332 147

» Akupresura «

» Baňkování «

» Lymfodrenáže «

» Magnetoterapie «

» Masáže – refl exní, detoxikační, medové, 

čokoládové, thajské, regenerační «

» Lávové kameny «

» Kinesiotaiping «

» Diagnostika podle TČM a TTM «

» Výživové poradenství «

» Dárkové poukazy «

» Prodej regeneračních přípravků «

Prodejna smíšeného zboží vám nabízí: 

• spojovací materiál

• nářadí a nástroje pro dílnu i zahradu

• tmely, silikony, PU pěny, barvy, laky

• široký sortiment úklidových 

prostředků a drogerie

• elektromateriál

• kanalizační a vodovodní trubky, 

kolena, spojky

• vybavení kuchyně i domácnosti

Otvírací doba

pondělí – pátek   8:00 – 17:00
polední přestávka  12:00 – 13:30
sobota   7:30 – 11:00

nám. Míru 142, telefon 

na prodejnu: 606 288 172

ČIŠTĚNÍ KOBERCŮ A SEDAČEK V NIVNICI
tel. č. 605 703 738
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Obecní úřad Nivnice, Sídliště 1000, Nivnice 687 51

Tel: 572 693 126,  Email: ou@ou.nivnice.cz

ID datové schránky : 8k6bsjq

Úřední hodiny:

pondělí, středa 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00 12:30 – 14:00

Úřední hodiny – matrika  a evidence obyvatel:
hlášení narození, úmrtí, sňatky, určení otcovství, druhopisy matričních dokladů + EO přihlášení k trvalému pobytu, ověřování listin 
a podpisů, výpisy z czechpointu

pondělí, středa 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00

Fakturační údaje:

OBEC NIVNICE, Sídliště 1000, 687 51 Nivnice

IČ 00291170, DIČ CZ00291170, Č. účtu. 1927721/0100 KB a.s. pobočka Uh. Brod

Kontakty na úřad:

starosta - Ing. Miroslav Vykydal starosta@ou.nivnice.cz 606 766 166

místostarostka - Ing. Marie Kománková, MBA mistostarosta@ou.nivnice.cz 606 766 167

podatelna - Ing. Tereza Pavelková podatelna@ou.nivnice.cz 572 693 126

matrika a evidence obyvatel - Františka Borýsková f.boryskova@ou.nivnice.cz 572 693 276

pozemky, pokladna - Martina Fialová m.fi alova@ou.nivnice.cz 572 693 277

hlavní účetní - Alena Haluzová a.haluzova@ou.nivnice.cz 572 693 126

mzdová účetní - Radka Trtková r.trtkova@ou.nivnice.cz 572 693 126

správce hřbitova - Ivana Hladišová 728 429 247

správce Nivnické riviéry - František Kolacia nivnicka-riviera@ic.cz 722 145 322

správce SD Beseda - Martina Moulisová beseda@ou.nivnice.cz 605 804 501

knihovna - Marta Zálešáková knihovna@ou.nivnice.cz 605 317 518

správce Sběrného dvora Hůrka - Josef Moštěk 602 274 449

správce Sportovního areálu - Tomáš Trtek Tomas.Trtek@ou.nivnice.cz 731 632 064

vedoucí údržby - Petr Vlk 607 618 542

zástupce vedoucího údržby -  Josef Sobotka 603 235 896


